
                                          Nominative pl. Accusative pl. 
Ten nový student →  ti noví studenti 
Ten mladý muž    →   ti mladí muži 
Ten kvalitní banán →ty kvalitní banány 
Ten studený čaj →        ty studené čaje 
 

Ta horká káva        →    ty horké kávy 
Ta kvalitní nemocnice → ty kvalitní nemocnice 
Ta velká kancelář →         ty velké kanceláře 
Ta malá místnost →         ty malé místnosti 
 

To rychlé auto → ta rychlá auta 
To moderní nádraží → ta moderní nádraží 

toho nového studenta → ty nové studenty 
toho mladého muže → ty mladé muže 
ten kvalitní banán →     ty kvalitní banány 
ten studený čaj →              ty studené čaje 
 
tu horkou kávu →            ty horké kávy 
tu kvalitní nemocnici → ty kvalitní nemocnice 
tu velkou kancelář →     ty velké kanceláře 
tu malou místnost →     ty malé místnosti 
 

to rychlé auto →      ta rychlá auta 
to moderní nádraží →ta moderní nádraží 

 

Blue, red and green are the most typical, the most frequent endings. 

! Some irregular forms (1): 
Ma 
-h →-z : pstruh → pstruzi 
-ch → š: Čech → Češi 
- k → c: úředník → úředníci 
- r → ř: doktor → doktoři 
- tel →- telé: učitel → učitelé 
 
-ové 
syn → synové 
Nor → Norové, …. 
 
Min 
dům, stůl → domy, stoly 

  

! Some irregular forms (2), Nom: 
přítel → přátelé 
člověk → lidé, lidi 
oko, ucho → oči, uši 
ruka → ruce 
dítě (N) → děti 

Acc sg.                          Acc pl. 
přítele                          přátele 
člověka                        lidi 
oko, ucho                    oči, uši 
ruku                             ruce 
dítě                              děti 

 

Some examples in sentences: 

NOM PL.     ACC PL. 

V Brně studují zahraniční studenti.  Neznám žádné zahraniční studenty. 

Tady pracují ty milé doktorky.   Hledám ty dvě nové doktorky. 

Na stole byly dvě horké kávy.   Dáme si dvě kávy. 

Tam parkují auta.    Nepotřebuju dvě auta. 



 

To jsou naši přátelé.    V Brně mám tři české přátele. 

Děti si hrály v obýváku.    Nemám ještě žádné děti. 

 


